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Protokół nr 9/19 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

w dniu 10 czerwca 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8.35 

    Zakończenie posiedzenia 14.35 

 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

otworzył i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Marek Gardygajło oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. Ponadto w części posiedzenia 

komisji uczestniczyła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 7 członków Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu obecnych było 4 członków komisji, nieobecni na posiedzeniu 

Komisji Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz, Radny Maciej Lipka oraz Radny 

Paweł Szutkowski. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.  

Dokumenty związane z sesją absolutoryjną radni otrzymali podczas posiedzenia komisji 

w miesiącu maju. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji prowadzący posiedzenie komisji  poddał 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2.1. Rozpatrzenie: 

1) sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok 

oraz informacją o stanie mienia komunalnego; 

2) sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2018 rok wraz z informacja dodatkową: 
3) sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za 2018 rok; 

2.2. Opinia komisji do ww. dokumentów. 

3. Informacja Wójta Gminy z przebiegu realizacji celów i kierunków działania zawartych 

w „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Stargard na lata 2007-2020” za rok 

2018. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję. 
5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 
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AD 2.1. Rozpatrzenie: 

1) sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok 

oraz informacją o stanie mienia komunalnego; 

2) sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2018 rok wraz z informacją 

dodatkową; 

3) sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

przystępując do rozpatrzenia dokumentów związanych z sesją absolutoryjną, poprosił obecną 
na posiedzeniu komisji Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską o przedstawienie dokumentów. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska zabierając głos powiedziała, że stosownie do art. 270 

ustawy o finansach publicznych, organ stanowiący, czyli Rada Gminy zobowiązana 

jest do przyjęcia sprawozdania finansowego w procedurze absolutoryjnej. Pani skarbnik 

przystępując do omawiania dokumentów, w pierwszej kolejności omówiła sprawozdanie 

finansowe Gminy Stargard za 2018 rok wraz z informacją dodatkową, na które składają się 
następujące dokumenty: 

- rachunek zysków i strat jednostki, 

- zestawienie zmian w funduszu jednostki, 

- bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 

- bilans z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego 

- informacja dodatkowa. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła każdy z ww. dokumentów odpowiadając 

na pytania i uwagi radnych. 

Następnie komisja przystąpiła do rozpatrzenia pozostałych dokumentów, a mianowicie: 

- sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok oraz informacją 
o stanie mienia komunalnego; 

- sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za 2018 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za 2018 rok a także 

przedstawiła sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury za 2018 rok. 

Skarbnik w trakcie omawiania sprawozdania odpowiadała na pytania radnych. 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała ile od listopada było przetargów? 

Natomiast Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

zapytał, czy różnicę między dotacją a wykonaniem dotacji należy zwrócić. 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że jeżeli nie zostanie wykorzystana 

cała dotacja, to trzeba zwrócić różnicę do 25 stycznia. 

 

Przerwa w posiedzeniu komisji od godz. 10:25 do godz. 10:50. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po przerwie wznowił 

posiedzenie komisji. 

Do posiedzenia komisji dołączyła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

Beata Wilk. 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała o remont nawierzchni ul. Warzywnej w Grzędzicach, 

a mianowicie dlaczego nie została ona wykonana w całości. Ponadto radna zwróciła uwagę 
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na zapis dotyczący nadzoru inwestorskiego, a mianowicie wykonania tablicy informacyjnej. 

W związku z tym radna zapytała dlaczego nie ma żadnej tablicy informacyjnej na budowie 

przy realizacji inwestycji związanej z budową  drogi w Grzędzicach. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odnośnie pierwszego 

pytania radnej odpowiedziała, że w momencie wykonywania remontu nawierzchni 

ul. Warzywnej, ten odcinek, o który pyta radna, był w dobrym stanie i nie było potrzeby 

wówczas go robić. Pani Beata Wilk dodała, że ten odcinek  będzie korygowany. Natomiast 

odnośnie tablic informacyjnych powiedziała, że sprawdzi tę kwestię. 
Radny Paweł Żmuda, zapytał o kwotę 52 tys. na utrzymanie cmentarzy, a mianowicie jaki 

zakład obsługuje cmentarze komunalne na terenie gminy? Radny odniósł się również 
do nowej części cmentarza w Pęzinie, gdzie nie można wykonywać pochówków a teren został 

zagospodarowany. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk powiedziała, 

że odnośnie nowego cmentarza w Pęzinie, należy wrócić do tematu i zlecić ponownie badanie 

poziomu wód. Pani Beata Wilk dodała również, że w chwili obecnej prowadzone są rozmowy 

z KOWR odnośnie przekazania terenu pod cmentarz. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz, zapytał o pozycję 75085, co wchodzi we wspólną 
obsługę jst? 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że ta pozycja dotyczy podstawowej 

działalności OAS. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz zapytał o niezrealizowane wydatki w gospodarce 

odpadami, gdzie były zaplanowane środki w wysokości ponad 300 tys., a wykonanie 

w wysokości 80 tys. W związku z tym przewodniczący zapytał, co nie zostało wykonane? 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że składka członkowska do ZGDO, 

zaplanowana została na podstawie roku 2017, jednak okazało się, że w 2018 roku składka 

członkowska była niższa i te pieniądze zostały w budżecie. 

Radna Agnieszka Bieniek odniosła się do problemów związanych z odwiertem studni przy 

inwestycji rozbudowy SP Sowno. Radna zapytała dlaczego odwiert studni nie był 

realizowany w pierwszej kolejności. Ponadto powiedziała, że prosi o wgląd do protokołów 

tego zadania, informację, kto wykonywał badania geologiczne oraz o operat geologiczny, 

a także, kto jest inspektorem nadzoru. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiadając 

wyjaśniła, że projekt zakładał, że woda powinna być na 27 m, jednak tak się nie stało, 

natomiast odwiert został wykonany zgodnie z harmonogramem prac.  

Następnie radna Agnieszka Bieniek odniosła się do inwestycji związanej z budową drogi 

w Grzędzicach i zapytała, co w związku ze ścieżką i uskokiem. Ponadto dlaczego Gmina 

nie wzięła pod uwagę planów geodezyjnych przy budowie zjazdów. Radna zapytała, jak 

rolnicy mają wjechać na pole skoro nie ma zjazdów. Ponadto zwróciła uwagę, że materiał 

na całej długości drogi został użyty ten sam, bez użycia mocniejszego materiału pod zjazdy. 

Odpowiadając Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk 

powiedziała, że jeżeli chodzi o zjazdy, to zostanie to tak, jak jest wykonane w chwili obecnej. 

Ponadto Gmina realizuje plan wykonawczy. Zjazd na pole został uzgodniony z właścicielem 

pola, a innego zjazdu nie ma. Natomiast odnośnie użytego materiału pani Beta Wilk 

powiedziała, że jest gwarancja wykonawcy, iż została wykonana podbudowa pod zjazdy. 

Radny Paweł Żmuda zapytał, kiedy został zakończony I etap świetlicy w Tychowie? Ponadto 

zapytał, czy kwota w  wysokości 1,2 mln, to cały wydatek poniesiony na inwestycję 
w Tychowie. Następnie radny zapytał, na co zostały poniesione wydatki w wysokości 9500 zł 

w ramach inwestycji budowa miejsc rekreacyjnych w miejscowościach Ulikowo i Pęzino. 
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Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że jeżeli 

chodzi o budowę świetlicy w Tychowie, to do tej pory zostało wydane 1,2 mln. Natomiast 

odnośnie inwestycji w Ulikowie i Pęzinie są to wydatki na dokumentację. 
 

Następnie komisja przeszła do omówienia Informacji o stanie mienia komunalnego. 

Radny Paweł Żmuda zapytał o pozycję w informacji, gdzie wykazane są rowy. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk wyjaśniła, że są 
to działki, które stanowią rowy przejęte przez Gminę z mocy prawa w ramach komunalizacji. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz odnosząc się do wykazanej sieci gazowej, powiedział, 

że mogłoby być więcej sieci gazowej na terenie gminy. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk powiedziała, 

że gazownia prowadzi prace nad projektem na budowę sieci gazowej dla miejscowości 

Tychowo, Trzebiatów, Krąpiel i Pęzino. 

Radny Paweł Żmuda poruszył temat dróg i odniósł się do drogi przy szkole w Pęzinie, która 

była naprawiana przez Powiat, a obecnie zaczyna się coraz bardziej psuć. Radny powiedział, 

że prace związane z remontem tej drogi nie zostały wykonane rzetelnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przedstawił opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

  

AD 2.2. Opinia Komisji do ww. dokumentów 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po rozpatrzeniu dokumentów, 

a mianowicie: 

1) sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok 

oraz informacją o stanie mienia komunalnego; 

2) sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2018 rok wraz z informacją dodatkową: 
3) sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za 2018 rok; 

wyrażając swoją opinię 4 głosami „za” komisja przyjęła ww. dokumenty. 

 

AD 3. Informacja Wójta Gminy z przebiegu realizacji celów i kierunków działania 

zawartych w „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Stargard na lata 2007-

2020” za rok 2018. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski przedstawił radnym Informację Wójta Gminy z przebiegu 

realizacji celów i kierunków działania zawartych w „Strategii rozwoju społeczno-

gospodarczego Gminy Stargard na lata 2007-2020” za rok 2018 i wyjaśnił, że informacja 

przygotowywana jest przez wszystkie referaty urzędu oraz przez jednostki organizacyjne 

gminy. Wójt powiedział, że w tej informacji opisane są zadania, jakie były realizowane 

w 2018 roku. 

Komisja przedstawioną informację przyjęła. 

 

AD 4. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 czerwca 

2019 roku. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz odczytał 

projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, 

wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 

 

- projekt uchwały Nr IX/1/19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stargard wotum 

zaufania 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

powiedział, że odnośnie projektu uchwały nr IX/1/19 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Stargard wotum zaufania, każdy wypowie się na sesji podczas głosowania. 

 

- projekt uchwały Nr IX/2/19 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2018 rok 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz odczytał 

projekt uchwały.  

Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekty uchwały Nr IX/3/19 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2018 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

powiedział, że odnośnie projektu uchwały Nr IX/3/19 w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2018, każdy wypowie się na sesji podczas głosowania. 

 

- projekt uchwały Nr IX/4/19 w sprawie przekształcenia oddziału przedszkolnego 

w Szkole Podstawowej w Sownie w Przedszkole w Sownie i utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Sownie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu poprosił wójta 

o przedstawienie ww. uchwały. 

Z projektem uchwały zapoznał radnych Zastępca Wójta Gminy Marek Gardygajło, który 

powiedział, że w związku z tym, iż budowana jest nowa szkoła w Sownie, a gmina 

nie posiada własnego przedszkola publicznego, zrodził się pomysł utworzenia pierwszego 

publicznego przedszkola należącego do gminy. W konsekwencji tego pomysłu zostały 

przygotowane uchwały w sprawie przekształcenia szkoły w Zespół Szkolno-Przedszkolny. 

Przedszkole miałoby powstać od 1 września br. Obecnie trwają prace organizacyjne, ale też 
prace związane z rekrutacją dzieci, aby pozyskać jak największą liczbę zadeklarowanych 

dzieci. Jeżeli to przedszkole zostanie utworzone, to dotacja dla przedszkoli niepublicznych 

będzie przekazywana w wysokości obliczonej na podstawie wyliczeń kosztów utrzymania 

naszego przedszkola w Sownie, a nie jak do tej pory, gdzie kwota była naliczana na podstawie 

przedszkola ze Starego Czarnowa. Zastępca powiedział, że w sprawie utworzenia przedszkola 

w Sownie została przygotowana kalkulacja i na chwilę obecną zadeklarowanych jest 39 

dzieci, które będą uczęszczały do przedszkola. Na podstawie tej liczby dzieci, zostały 

przygotowane wyliczenia, które obejmują także koszty funkcjonowania części szkolno-

przedszkolnej plus koszty administracyjne oraz koszty wynagrodzeń. Zastępca powiedział, że 

wysokość wydatków ponoszonych w przeliczeniu na jedno dziecko objęte wychowaniem 

przedszkolnym miesięcznie wynosi 732,47 zł. 

Radny Paweł Żmuda zapytał, jak zostało to skalkulowane, że te koszty są identyczne jak 

koszty ze Starego Czarnowa. Radny powiedział, że jeżeli stawka byłaby mniejsza to gmina 

płaciłaby mniej dotacji do przedszkoli niepublicznych. Ponadto radny zapytał, 

czy w przyszłości będzie możliwość zweryfikowania i urealnienia tych kosztów, aby 

utworzenie własnego przedszkola się kalkulowało, ponieważ w chwili obecnej wyliczenia 

pokazują, że własne przedszkole będzie generowało wyższe koszty. 

Opowiadając zastępca wójta odpowiedział, że w chwili obecnej te koszty wykazane 

w kalkulacji są kosztami prognozowanymi. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz zabierając głos, powiedział, że zgadza z się z tym, 

co powiedział radny Paweł Żmuda i również uważa, że może się okazać,  iż opierając się 
na kosztach wyliczonych na podstawie Starego Czarnowa płaciliśmy mniej, a od września 

Gmina będzie musiała płacić nawet o 100 zł więcej dotacji na każde dziecko. 
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Radny Paweł Żmuda wyrażając swoją opinię powiedział, że sądził, że utworzenie przedszkola 

publicznego należącego do Gminy, spowoduje, że koszty wychowania przedszkolnego 

w przeliczeniu na jedno dziecko będą niższe, niż koszty ze Starego Czarnowa. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz powiedział, że dobrym pomysłem jest utworzenie 

przedszkola gminnego, ale kalkulacja pokazuje, że w chwili obecnej wygeneruje to większe 

koszty, które trzeba będzie zapłacić jako dotację do przedszkoli niepublicznych na naszym 

terenie i do innych gmin. 

Zastępca wójta nawiązując do wypowiedzi przewodniczącego podkreślił, że kalkulacja, która 

została przygotowana jest prognozą, w której zostały uwzględnione wszystkie koszty, nawet 

podwyżka dla nauczycieli. Zastępca wskazał, że najważniejszą kwestią, która ma wpływ 

na koszty jest ilość dzieci. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz zapytał, czy nie lepiej byłoby utworzyć przedszkole 

gminne w innej miejscowości, gdzie jest szansa, że będzie uczęszczało więcej dzieci, 

co generowałoby mniejsze koszty, a następnie powinno się utworzyć przedszkole w Sownie. 

Radny Krzysztof Kowalczyk również wyraził opinię, że jeżeli miałoby powstać przedszkole 

gminne, to w miejscowości, gdzie będzie większa liczba dzieci. 

W toku dyskusji radni zwracali uwagę na koszty, które może wygenerować zbyt mała liczba 

dzieci w przedszkolu, ponieważ bazą jest ilość dzieci, w związku z tym, należy zastanowić się 
nad utworzeniem przedszkola w miejscowości, gdzie jest pewność, że będzie więcej 

zadeklarowanych dzieci uczęszczających do przedszkola, a  następnie utworzenie przedszkola 

w Sownie. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz powiedział, że zasadne byłoby utworzenie przedszkola 

gminnego, które generowałoby mniejsze koszty, w związku z tym gdyby powstało pierwsze 

przedszkole gminne, w miejscowości, gdzie jest szansa na większą ilość dzieci 

w przedszkolu, to wówczas punktem odniesienia byłyby te koszty. Przewodniczący 

podkreślił, że przedszkole w Sownie powinno powstać, ale w drugiej kolejności, 

gdyż na chwilę obecną wszystko wskazuje na to, że te koszty na podstawie Sowna, 

wygenerują duże koszty dla gminy. 

Radny Paweł Żmuda powiedział, że w chwili obecnej decydują liczby, zwracając się 
do zastępcy wójta powiedział, że ważne jest, żeby obniżyć koszty. 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że na tę chwilę można również pozostawić oddział 

przedszkolny w Sownie, w takiej formie, w jakiej funkcjonuje obecnie, żeby przez rok 

zobaczyć jakie będą koszty jego funkcjonowania. Ponadto radny dodał, aby na najbliższym 

posiedzeniu Rady wrócić do tematu utworzenia przedszkola w Sownie. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz dodał, że oczekiwałby od OAS oszacowania kosztów 

utworzenia przedszkola w innej miejscowości.  

Członkowie komisji zgodnie stwierdzili, żeby na wspólnej komisji w dniu 18.06. wrócić 
to tego tematu, aby wspólnie przedyskutować utworzenie przedszkola i kosztach, które 

generuje powstanie przedszkola w Sownie, a następnie podjąć wspólnie decyzję. 
Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 2 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” przy stanie 4 radnych 

obecnych podczas głosowania zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr IX/5/19 w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Administracyjnego 

Szkół Gminy Stargard 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu odczytał ww. projekt 

uchwały. W związku z tym, że ww. projekt uchwały jest konsekwencją uchwały Nr IX/4/19, 

członkowie komisji zgodnie uznali, że nie podejmą dyskusji w tej sprawie.  
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Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 2 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” przy stanie 4 radnych 

obecnych podczas głosowania zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr IX/6/19 w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/143/16 Rady Gminy 

Stargard z dnia 23 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-

księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla samorządowych jednostek 

budżetowych Gminy Stargard. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu odczytał ww. projekt 

uchwały. W związku z tym, że ww. projekt uchwały jest konsekwencją uchwały Nr IX/4/19, 

członkowie komisji zgodnie uznali, że nie podejmą dyskusji w tej sprawie.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 2 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” przy stanie 4 radnych 

obecnych podczas głosowania zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr IX/7/19 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych przedszkolach, szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Stargard. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu odczytał ww. projekt 

uchwały. W związku z tym, że ww. projekt uchwały jest konsekwencją uchwały Nr IX/4/19, 

członkowie komisji zgodnie uznali, że nie podejmą dyskusji w tej sprawie.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 2 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” przy stanie 4 radnych 

obecnych podczas głosowania zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr IX/8/19 w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu poinformował, że 

propozycja Przewodniczącej Rady Gminy Wiesławy Kuśnierz jest taka, żeby przełożyć 
omawianie i opiniowanie projektu ww. uchwały na posiedzenie wspólne wszystkich komisji 

Rady, które odbędzie się w dniu 18 czerwca br., ze względu na to, że w celu przedstawienia 

projektu uchwały, na posiedzenie komisji przyjedzie urbanista, który opracowywał zmianę 
Studium. 

Komisja jednogłośnie zgodziła się z tą propozycją. 
 

- projekt uchwały Nr IX/9/19 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 

darowizny nieruchomości z zasobu Skarbu Państwa 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz przedstawił 

ww. projekt uchwały i wyjaśnił, że dotyczy on nabycia w drodze darowizny prawa własności 

lokalu znajdującego się na pierwszym piętrze budynku przy ul. Bydgoskiej 63 w Stargardzie 

dla potrzeb przeniesienia siedziby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Gardygajło dodał, że na podstawie Zarządzenia Wojewody 

Zachodniopomorskiego, Starosta Stargardzki otrzymał zgodę na przekazanie w drodze 
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darowizny tego lokalu. Ponadto powiedział, że jest możliwość zagospodarowania tego lokalu, 

a jedynym problemem w tej chwili jest brak ogrzewania. 

Przewodniczący Komisji podsumowując podkreślił, że pomimo iż lokal wymaga remontu, 

istotne jest że gmina otrzymała, go za darmo. 

 

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 4 głosami „za” przy stanie 4 radnych obecnych podczas głosowania zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr IX/10/19 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru 

wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz przedstawił 

projekt uchwały i wyjaśnił, że Wojewoda Zachodniopomorski wszczął postępowanie 

nadzorcze w odniesieniu do uchwały Nr VIII/7/19, gdzie należy wykreślić oświadczenie 

wnioskodawcy o odpowiedzialności karnej. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 4 głosami „za” przy stanie 4 radnych obecnych podczas głosowania zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr IX/11/19 w sprawie wprowadzenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Stargard. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że propozycja jest taka, żeby przełożyć omawianie i opiniowanie projektu ww. 

uchwały na posiedzenie wspólne wszystkich komisji Rady, które odbędzie się w dniu 18 

czerwca br., ze względu na to, aby radni mogli wspólnie pochylić się nad projektem tej 

uchwały. 

Komisja jednogłośnie zgodziła się z tą propozycją. 
 

- projekt uchwały Nr IX/12/19 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że propozycja jest taka, żeby przełożyć omawianie i opiniowanie projektu ww. 

uchwały na posiedzenie wspólne wszystkich komisji Rady, które odbędzie się w dniu 18 

czerwca br., ze względu na to, aby radni mogli wspólnie pochylić się nad projektem tej 

uchwały. 

Komisja jednogłośnie zgodziła się z tą propozycją. 
 

- projekt uchwały Nr IX/13/19 w sprawie zmian budżetu gminy na 2019 r. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz poprosił 

panią skarbnik o przedstawienie ww. projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska omówiła projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

Józef Tracz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisja 4 głosami „za” przy stanie 4 radnych obecnych podczas głosowania zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 
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AD 5. Sprawy różne 

Radna Agnieszka Bieniek zabierając głos odniosła się do ogłoszonego konkursu 

na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Grzędzicach i zwróciła uwagę, że ogłoszenie 

nie zostało umieszczone w BIP Gminy. Ponadto radna powiedziała, że chciałaby zgłosić 
swoją kandydaturę na członka do składu komisji konkursowej. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odnosząc się do zamieszczenia ogłoszenia, po sprawdzeniu tego 

faktu, przedstawił komisji wydruk ogłoszenia z BIP. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz odczytał protokół z posiedzenia komisji doraźnej 

badającej sprawę dzierżawy działki w Pęzinie, a także pismo Wojewody 

Zachodniopomorskiego o zajęcie stanowiska w sprawie radnego Pawła Żmudy. 

Radny Paweł Żmuda powiedział, że ma uwagi do odczytanego protokołu. 

Radny Krzysztof Kowalczyk za zgodą Przewodniczącego Komisji opuścił posiedzenie 

komisji. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski poinformował, że do porządku obrad nie został wprowadzony 

projekt uchwały w sprawie podniesienia diet dla sołtysów, o co wnioskowała grupa radnych. 

Wójt wyjaśnił, że istnieje potrzeba znalezienia środków na ten cel w budżecie. 

Przewodniczący Komisji Józef Tracz dodał, że w jego opinii wniosek o podjęcie tej uchwały 

powinien zawierać wskazanie skąd wziąć te środki. Ponadto przewodniczący dodał, 

że zasadne byłoby wprowadzić podwyżkę diet do nowego budżetu. Przewodniczący poprosił, 

aby do wspólnego posiedzenia komisji w dniu 18 czerwca br. przeanalizować temat 

podwyżek diet dla sołtysów i dodał, że w poprzedniej kadencji Rada również chciała podnieść 
diety, żeby wyróżnić sołtysów i ich pracę. 
Radny Paweł Żmuda, jako jeden z wnioskodawców tego projektu uchwały, powiedział, 

że rozumie kolejność potrzeb inwestycji i uważa że należy przeanalizować temat podwyżek 

diet. Radny zgodził, się z wypowiedzią przewodniczącego komisji, żeby podwyżki 

wprowadzić od nowego roku. Radny zaproponował, aby temat podwyżek dla sołtysów 

był przedmiotem dyskusji podczas wspólnego posiedzenia komisji w dniu 18 czerwca. 

Przewodniczący Komisji Jozef Tracz zapytał, czy jest szansa, żeby w czerwcu ruszył przetarg 

na dokończenie świetlicy w Tychowie. 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jerzy Makowski i powiedział, że przetarg nie zostanie 

ogłoszony w czerwcu. 

 

AD 6. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Józef Tracz podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 
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